

## U.S. BUDGET DEFICIT JUMPS 20 PERCENT

The U.S. budget deficit in July increased by 20 percent in the current fiscal year compared to last year. According to the data, customs revenues jumped by 273 percent, or the equivalent of \$21 billion, in July compared to the same period last year. The overall increase in spending is attributed to a mix of expenditures, including higher interest payments on public debt, increased Social Security allocations to keep pace with the cost of living, as well as other expenses. This comes as the total U.S. public debt nears the \$37 trillion mark.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



## عجز الموازنة الأميركية يقفز 20 في المئة

ارتفع العجز في الموازنة الأميركية خلال يوليو/ تموز بنسبة 20 في المئة في السنة المالية الحالية مقارنة بالعام الماضي. وبحسب البيانات فقد قفزت عائدات الجمارك بنسبة 273 في المئة، أو ما يعادل 21 مليار دولار، في يوليو/ تموز مقارنة مع الفترة ذاتها من العام الماضي. وتعود الزيادة الإجمالية في الإنفاق إلى مزيج من النفقات، من بينها ارتفاع مدفوعات الفوائد على الدين العام، وزيادات مخصصات الضمان الاجتماعي لمواكبة تكاليف المعيشة، إلى جانب مصاريف أخرى. ويأتي ذلك في وقت يقترب فيه إجمالي الدين العام الأمريكي من حاجز 37 تريليون دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## GLOBAL ELECTRIC VEHICLE SALES GROWTH SLOWS TO 21 PERCENT

Global German market research firm "Rho Motion" revealed that global electric vehicle sales grew by 21 percent year-on-year in July — the slowest pace since last January — down from 25 percent in June, amid slowing momentum in hybrid vehicle sales in China.

Rho Motion's data showed that global sales of battery-powered electric vehicles and plug-in hybrid cars rose to 1.6 million units in July.

China is classified as the largest car market in the world and accounts for more than half of global electric vehicle sales, which in Rho Motion's data include both battery electric vehicles and their plug-in hybrid counterparts.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



## انخفاض نمو مبيعات السيارات الكهربائية عالمياً إلى 21 في المئة

كشفت شركة "رو موشن" الألمانية العالمية لأبحاث السوق، عن نمو مبيعات السيارات الكهربائية على مستوى العالم بنسبة 21 في المئة على أساس سنوي في يوليو، وهو أبداً معدل منذ يناير الماضي، وذلك نزولاً من 25 في المئة في يونيو، في ظل تراجع الزخم في مبيعات السيارات الهجينة في الصين. وبيّنت بيانات "رو موشن" أن المبيعات العالمية للسيارات الكهربائية التي تعمل بالبطاريات والسيارات الهجينة القابلة للشحن ارتفعت إلى 1.6 مليون وحدة في يوليو.

وتصنّف الصين على أنها أكبر سوق للسيارات في العالم وتستحوذ على أكثر من نصف مبيعات السيارات الكهربائية العالمية، التي تشمل في بيانات شركة "رو موشن" السيارات الكهربائية التي تعمل بالبطاريات ونظيراتها الهجينة القابلة للشحن.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## OIL PRICES STEADY AFTER DATA SHOWS SLOWING U.S. DEMAND

Oil prices stabilized after a report showed an increase in U.S. crude inventories, indicating the approaching end of the summer seasonal demand period.

Brent crude futures rose three cents to \$66.15 per barrel after falling 0.8 percent in the previous session. U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude futures fell three cents to \$63.14 after dropping 1.2 percent.

Figures from the American Petroleum Institute showed that U.S. crude oil inventories — in the world's largest crude consumer — increased by 1.52 million barrels last week.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



## استقرار أسعار النفط بعد بيانات عن تباطؤ الطلب الأميركي

استقرت أسعار النفط، بعدما أظهر تقرير ارتفاع مخزونات الخام الأميركية، في مؤشر على اقتراب نهاية فترة الطلب الموسمية الصيفية.

وزادت العقود الآجلة لخام برنت ثلاث سنتات إلى 66.15 للبرميل بعد انخفاضها بنسبة 0.8 في المئة في الجلسة السابقة. ونزلت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي ثلاث سنتات إلى 63.14 دولار بعد هبوطها بنسبة 1.2 في المئة.

وأظهرت أرقام معهد البترول الأميركي، ارتفاع مخزونات النفط الخام بالولايات المتحدة التي تعدّ أكبر مستهلك للخام في العالم، بمقدار 1.52 مليون برميل الأسبوع الماضي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## السعودية تطلق أول نموذج عربي للذكاء الاصطناعي

## SAUDI ARABIA TO LAUNCH FIRST ARABIC AI MODEL

Saudi Arabia is preparing to launch the first Arabic artificial intelligence model, fully developed and trained within the Kingdom, in late August. The "Allam" program focuses on the Arabic language in all its dialects and includes cultural and political safety safeguards tailored to the region, through the company "Humane."

Tariq Amin, CEO of Humane — owned by the Public Investment Fund — explained that "the model, built by a Saudi team of 40 researchers, aims to provide responsible AI that reflects the values and culture of the Arab region, with advanced accuracy in understanding local context."

He added that "Allam" will be launched via the free "Humane Chat" application and will serve as a starting point for establishing a developer marketplace to facilitate AI adoption in the region. He noted that this step represents a qualitative leap in the Saudi and Arab digital transformation journey.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



تستعد السعودية لإطلاق أول نموذج عربي للذكاء الاصطناعي، تم تطويره وتدريبه بالكامل داخل المملكة، أواخر شهر أغسطس (آب) الحالي. ويركز برنامج "علام" على اللغة العربية بجميع لهجاتها، ويضم حواجز أمان ثقافية وسياسية مخصصة للمنطقة، عبر شركة "هيومين".

وأوضح الرئيس التنفيذي لشركة "هيومين" المملكة لصندوق الاستثمارات العامة طارق أمين، أن "النموذج الذي أنجزه فريق سعودي مكون من 40 باحثاً يهدف إلى تقديم ذكاء اصطناعي مسؤول يعكس قيم وثقافة المنطقة العربية، مع دقة متقدمة في فهم السياق المحلي".

وأوضح أن "علام" سيُطرح عبر تطبيق "هيومين شات" المجاني، ويُعد نقطة انطلاق لتأسيس سوق للمطورين لتسهيل تبني الذكاء الاصطناعي في المنطقة. لافتاً إلى أن هذه الخطوة تمثل قفزة نوعية في مسيرة التحول الرقمي السعودي والعربي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

## نمو اقتصاد الإمارات يتواصل في 2025

## UAE ECONOMY CONTINUES TO GROW IN 2025

The Organization of the Petroleum Exporting Countries (OPEC) revealed in its annual report that the UAE's economic growth will continue in 2025, as evidenced by Abu Dhabi's 3.4 percent year-on-year growth in the first quarter.

The non-oil sector maintained strong momentum, expanding by 6.1 percent year-on-year in the first quarter. The manufacturing sector — representing about 17 percent of the non-oil economy — grew by 5 percent year-on-year, up from 0.6 percent in the last quarter of 2024. Meanwhile, construction grew by 10.2 percent. According to OPEC, growth in the financial and insurance sector — accounting for about 12 percent of the non-oil economy — accelerated to 9.1 percent, up from 6 percent in the previous quarter.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



كشفت منظمة "أوبك" في تقريرها السنوي عن استمرار النمو الاقتصادي لدولة الإمارات في عام 2025، ويتضح ذلك من خلال تسجيل إمارة أبوظبي في الربع الأول، نمواً بنسبة 3.4 في المئة على أساس سنوي.

وحافظ القطاع غير النفطي على زخمه القوي، حيث توسع 6.1 في المئة على أساس سنوي في الربع الأول. وحقق قطاع التصنيع، الذي يمثل نحو 17 في المئة من الاقتصاد غير النفطي، نمواً 5 في المئة على أساس سنوي، بارتفاع 0.6 في المئة في الربع الأخير من 2024. أما البناء فقد حقق نمواً 10.2 في المئة.

ووفق "أوبك" فقد تسارع نمو القطاع المالي والتأميني والذي يُمثل نحو 12 في المئة من الاقتصاد غير النفطي، إلى 9.1 في المئة، مرتفعاً من 6 في المئة في الربع السابق.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

## الاقتصاد الليبي يتجه لتسجيل أسرع نمو عربي في 2025

## LIBYA SET TO RECORD FASTEST ARAB GROWTH IN 2025

The Arab Monetary Fund expects Libya's economy to record strong growth of around 14.3 percent in 2025, topping Arab economies in growth pace before slowing relatively to 5.9 percent in 2026. This is driven by the hydrocarbons sector, which accounts for more than 95 percent of the state's fiscal revenues. According to the Fund, weak stability and limited institutional capacity remain challenges to accelerating structural reforms. Meanwhile, Libya experienced relative stability in inflation rates, which stood at around 2.4 percent in 2023 and dropped to 2.1 percent in 2024, thanks to the stability of the dinar's exchange rate against the dollar.

The Fund expects the Arab region's economic growth rate to reach 3.8 percent in 2025, compared to 2.2 percent in 2024, rising to 4.3 percent in 2026, supported by improved macroeconomic indicators and the impact of economic reforms.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



توقع صندوق النقد العربي أن يسجل الاقتصاد الليبي نمواً قوياً يبلغ نحو 14.3 في المئة عام 2025، متصدراً بذلك قائمة الاقتصادات العربية من حيث وتيرة النمو، قبل أن يتباطأ نسبياً إلى 5.9 في المئة في 2026، مدفوعاً بقطاع المحروقات الذي يشكل أكثر من 95 في المئة من الإيرادات المالية للدولة.

وبحسب صندوق النقد فإن ضعف الاستقرار ومحدودية القدرات المؤسسية لا يزالان يشكلان تحدياً أمام تسريع الإصلاحات الهيكلية. في حين شهدت ليبيا استقراراً نسبياً في معدل التضخم الذي بلغ نحو 2.4 في المئة في 2023 وانخفض إلى 2.1 في المئة في 2024، بفضل استقرار سعر صرف الدينار أمام الدولار.

وتوقع الصندوق أن يبلغ معدل النمو الاقتصادي في المنطقة العربية 3.8 في المئة في 2025، مقارنة بـ 2.2 في المئة في 2024. على أن يرتفع إلى 4.3 في المئة في 2026، مدعوماً بتحسين مؤشرات الاقتصاد الكلي وأثر الإصلاحات الاقتصادية.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## ■ RISING ENERGY BILL WIDENS TUNISIA'S TRADE DEFICIT

Tunisia's trade deficit widened in the first seven months of this year to \$4.1 billion, compared to \$3.3 billion in the same period last year.

According to data from the National Institute of Statistics, exports reached \$12.7 billion from the start of the year until the end of July, while imports stood at \$16.8 billion. This pushed the import-to-export coverage ratio down to 75.6 percent from 79.4 percent in 2024.

The Institute said the trade deficit was mainly due to the energy sector deficit of \$2 billion, raw and semi-finished materials amounting to \$1.3 billion, capital goods at \$655 million, and consumer goods at \$320.6 million.

[Source \(Al-Arab London Newspaper, Edited\)](#)

## ■ ارتفاع فاتورة الطاقة يوسع فجوة العجز التجاري لتونس

ارتفع عجز ميزان تونس التجاري خلال الأشهر السبعة الأولى من العام الجاري، إلى 4.1 مليارات دولار، مقابل 3.3 مليارات دولار خلال الفترة ذاتها من العام الماضي.

وبحسب بيانات المعهد الوطني للإحصاء، فقد بلغت قيمة الصادرات 12.7 مليار دولار منذ بداية العام وحتى نهاية يوليو الماضي. في المقابل بلغت قيمة الواردات 16.8 مليار دولار، لتتراجع نسبة تغطية الواردات بالصادرات إلى 75.6 في المئة بعد أن كانت في 79.4 في المئة في 2024.

وبحسب المعهد يعود العجز التجاري بالأساس إلى العجز المسجل في قطاع الطاقة عند ملياري دولار، والمواد الأولية ونصف المصنعة بواقع 1.3 مليار دولار، و مواد التجهيز 655 مليون دولار، والمواد الاستهلاكية 320.6 مليون دولار.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

